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Dr. Kövér Lászl ó
az Országgyűlés elnöke
részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyű lésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló
10/2014 . (II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani Lázár János, a
Miniszterelnökséget vezető miniszterhez ,

„Bízhatnak-e a Miniszterelnökség segítségében a balmazújvárosi gazdák? ”
címmel ,

amelyre a választ írásban kérem,

Tisztelt Miniszter Úr!

Balmazújvárosban az elmúlt hónapokban jelentős mértékben növelték a szántó m űvelési , ágú
földtulajdon esetén befizetend ő mezőőri járulék mértékét. 2016. január 1-ig a gazdálkodóknak
zártkerti földtulajdon esetén 1000 forint/év/parcella ; szántó művelési ágú ingatlan esetén 850
forint/év/hektár ; gyep, (rét legelő), nádas művelési ágú ingatlan esetén 500 forint/év/hektár mezőőr i
járulékot kellett fizetniük. 2016. január 1-jétől azonban a gazdáknak zártkerti földtulajdon esetén
1000 forint/év/parcella ; szántó művelési ágú földtulajdon esetén 5000 forint/év/hektár; gyep, rét,
legel ő , nádas művelési ágú földtulajdon esetén 500 forint/év/hektár. Amint az látható a szántó
művelési ágú földtulajdon esetén 5,88-szorosára emelkedett a befizetend ő járulék mértéke. Ez olyan
újabb jelentős teher, amely komoly problémát jelent a helyi gazdálkodóknak és földhasználóknak .

Az egész emelés úgy tűnik, mintha ezzel az önkormányzat az elvesztett földadó után újabb plus z
bevételre kívánna szert tenni, annak ellenére, hogy ennek a járuléknak a felhasználása csak a mez őőri
szolgáltatások fejlesztését szolgálja . Becslések szerint Balmazújvároson 8000 hektár szántó területe t
érint az emelés, amib ő l nagyjából 40 millió forint bevételhez juthat az önkormányzat .

Ebben az ügyben már írásbeli kérdéssel fordultam a földm űvelésügyi miniszterhez, aki a K/8147/1 .
számú írásbeli válaszában jelezte, hogy az FM „a mez őőri járulék gazdák érdekeivel szembe men ő ,
túlzott mértékű megállapítását nem támogatja.” Mindezek mellett arra is felhívta a figyelmem, hogy
Balmazújváros önkormányzatának a települési mezei őrszolgálatáról és a mezőőri járulékról alkotott
jogszabályát az FM törvényességi szempontból nem vizsgálhatja . Ezt csak a Miniszterelnökség tehet i
meg, az államigazgatási hatósági jogkörében eljáró kormányhivatal útján . Leginkább azért, mert a
mezei őrszolgálat működéséről létrehozott helyi önkormányzati rendelet, valamint az őrszolgálat
működésének jogszerű biztosítása érdekében az önkormányzat feletti törvényességi felügyeletért a
Miniszterelnökség felel ős .

Mindezek miatt kérdezem öntő l : számíthatnak-e a Miniszterelnökség segítségére az indokolatla n
teherre sújtott balmazújvárosi gazdák? Hány mez őőrt foglalkoztatnak egyáltalán Balmazújvárosban ?
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Kezdeményezik-e a mezőőrök szolgálati viszonyáról, valamint a mezei őrszolgálat megalakításához ,
fenntartásához és működéséhez nyújtandó állami hozzájárulás igénybevételének rendjéről szóló
jogszabályok módosítását, illetve a mez őgazdasági igazgatási hatáskörében eljáró kormányhivatal
jogkörének kibővítését úgy, hogy az az önkormányzat által megállapított mezőőri járulék mértékéne k
vizsgálatára is kiterjedhessen, valamint a mezei őrszolgálat létesítésekor a nyilvántartásba véte l
feltétele legyen a település gazdáinak támogató nyilatkozata? Amennyiben igen, mikorra várható ez
az új szabályozás ?

Válaszait előre is köszönöm !

Budapest, 2016 . január 11 .

gös Zoltá
zággyű lési képviselő

MSZP
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